
 
 

 

Dagsorden til ordinært skolebestyrelsesmøde, tirsdag den 15. august 2023 kl. 18.00-

21.00 i mødelokale F, Herlufsholmvej 16 

 

Deltagere: 
Jakob Nordman Larsen, Mette Restrup, Stefan Zola Ahlm, Martin Bonke Seigan, Kim 
Rydahl, Cecilie Gudmansen, Christina Odsgaard Olsen, Lise-Lotte Fallenius 
Rasmussen, Karina Witt 
Fraværende: Christina Tranberg (har trukket sig fra bestyrelsen) 

 

Elevrepræsentanter: 
Herlufsholmvej: - ikke valgt endnu 
Digtervej: - ikke valgt endnu 
Karrebæk: - ikke valgt endnu 

 

Fraværende med afbud: 

Elevrepræsentanter, da de ikke er valgt endnu 

 

Gæster: 
Michael Ringsmose deltager som ledelsesrepræsentant sammen med Thomas Kruse 
 

Thomas Kruse byder velkommen og vi tager en præsentationsrunde inden mødet starter. 

Der serveres en salat og en vand/sodavand under mødet. 

 



 
 

Sag nr. 1 – beslutning 
Godkendelse af forretningsorden 
(Forslag fra den tidligere bestyrelse er 
medsendt) 
 

Ingen forandringer fra forretningsordenen fra 
sidste skoleår. Den er forhåndsgodkendt fra den 
tidligere bestyrelse. Vi skal have den, hvis der 
skulle opstå tvivlsspørgsmål. Forretningsordenen 
justeres ift. udsendelsestidspunkt og godkendelse. 
Der udsendes dagsorden 4 dage før møderne og 
udsendes som udgangspunkt dagen efter 
møderne.   
 
Michael Ringsmose undersøger mulighederne for 
en smartere udsendelse af dagsorden og bilag 
samt opbevaring af disse.  
 

Sag nr. 2 – orientering fra skolens 
ledelse – beslutning angående 
deltagelse på forældremøder 

• Opstart af ny skole 

• Personalesituationen  

• Skolestart for elever 

• Skolebestyrelsens evt. deltagelse 
på forældremøder? 

• Evt. 

Skolen består nu af tre afdelinger. Fordelen er 
mere overskuelighed grundet færre medarbejdere. 
Samlet set er opstarten på alle tre afdelinger gået 
rigtig fint. Vi har et enkelt stillingsopslag blandt 
medarbejderne – en pædagogstilling på afd. HH. I 
denne uge udløber stillingsopslaget til skoleleder 
på Lille Næstved.  
 
Skoleledelsen orienterede om opstarten for både 
0. klasse, men også for hele skolen. Det kunne 
være godt at kigge lidt på informationsmængden 
ved opstartsmøderne for 0. klasse. Kunne der 
indarbejdes mere variation i orienteringen.  
 
Kim og Jakob deltager i forældremøde i Karrebæk, 
hvor de forhåbentlig kan hverve 
bestyrelsesmedlem, samtidig med at de kan 
orientere 0. klasserne om bestyrelsens arbejde.  
Mette deltager på forældremøde i 0. klasse d. 28 
både på afdeling Digtervej og på afdeling 
Herlufsholmvej.  
 
Vi afvikler suppleringsvalg på afdeling Digtervej og 
på afd. Karrebæk. Michael Ringsmose og Cecilie 
Gudmansen udgør valgbestyrelsen.  
 
 
 

Sag nr. 3 – orientering, drøftelse og 
beslutning 
Godkendelse af timefordelingsplan 

Ledelsen gennemgik hvordan en 
timefordelingsplan er strikket sammen, og hvilket 
råderum skolebestyrelsen har ift. at ændre i den 
ministerielt besluttede udgave.  



 
 

• Medbringes og gennemgås på 
mødet 

• Timefordelingsplanen er 
forhåndsgodkendt af den 
tidligere skolebestyrelse 

Desuden blev skemaskabelonerne gennemgået.  
 
Bestyrelsen godkendte timefordelingsplanen. 

Sag nr. 4 – orientering, drøftelse og 
beslutning 
Godkendelse af budget 

• Medbringes og gennemgås på 
mødet 

 

Budgetåret er ændret på skoleområdet, så det 
følger kalenderåret, hvor det tidligere fulgte 
skoleåret.  
Ledelsen orienterede bestyrelsen om, hvordan 
økonomien på en skole er skruet sammen. Det er 
en relativt kompleks affære.  
Der blev orienteret om hvordan økonomien for 
specialområdet er trukket ud af skolens økonomi 
og placeret centralt i kommunen. Skolen har fået 
et beløb til området, som vi er ansvarlige for, og så 
er der afsat omkring en halv million som sikring for 
overskridelser på skolens egen budget 
(sikringspulje).  
Bestyrelsen godkender budget for almen og de to 
dele for SFO. De forholder sig ikke til det 
kommunale 20.2 budget. Bestyrelsen tilkendegiver, 
at skolens ledelse skal være meget opmærksomme 
på at have sikker drift på økonomien.  
 

Sag nr. 5 – orientering, drøftelse og 
beslutning 
Godkendelse af Mål- og værdihæfte 
inkl. ordens- og værdiregelsæt 

• Den tidligere skolebestyrelse 
opfordrer den nye bestyrelse til 
at godkende de eksisterende Mål 
og værdier midlertidigt. Disse kan 
værende gældende frem til de 
nye bestyrelser har haft en større 
og grundigere drøftelse. 

 
Det eksisterende mål- og værdihæfte godkendes 
med det forbehold, at bestyrelsen ønsker at 
beskæftige sig med hæftet i løbet af dette skoleår.  
 

Sag nr. 6 – beslutning 
Godkendelse af møderække for 
skolebestyrelsen 

• Bilag 

Godkendt, men vi forsøger at rykke mødet d. 31. 
oktober 23 



 
 

• Tilmelding til 
skolebestyrelseskursus mandag 
4/9 

 
 

Sag nr. 7 – orientering, drøftelse og 
beslutning 
Godkendelse af principper 
Den tidligere skolebestyrelse har 
tilrettet og forhåndsgodkendt 
principper, der er nødvendige for at 
drive en skole. 

• Bilag 

 
Godkendt, men principperne tages op løbende i 
bestyrelsesperioden.  

Sag nr. 8 – orientering og drøftelse 
 
Lokalrådet for Lille Næstved har 
arbejdet med de trafikale udfordringer 
de kan se i Lille Næstved-området. 

• Bilag 

Lokalrådet ønsker input til deres arbejde. 
Skolebestyrelsen sætter stor pris på det store 
arbejde, som lokalrådet har lavet.  
Vi tilbyder lokalrådet forældre-AULA som platform 
til at kommunikere ud til forældrene.  
Skolebestyrelsen fremsender gerne alt det arbejde, 
som bestyrelsen tidligere har lavet med, så de har 
det at arbejde med.  
Interessante trafikforbedrende forslag fra forældre 
formidles videre til lokalrådet.  
Arbejdet vedr. trafik fra 2018 fremsendes til den 
nuværende bestyrelse, så de kan sætte sig ind i 
området.  

Sag nr. 9 
Orienterings – og efterretningssager fra  

a) formanden,  
b) kontaktpersoner  
c) ledelsen  

 

 Ingen punkter 

Sag nr. 10 
Sager til dagsorden til kommende 
møder. 
 

• Forventninger til og tanker om at sidde i 
skolebestyrelsen 

 

• Tema: Det gode forældresamarbejde 

Følgende ønskes behandlet i løbet af 
bestyrelsesperioden: 
 

• Skolebestyrelsens deltagelse på 
forældremøder 

• Mål- og værdihæfte  

• Klassedannelse til 7. klasse 
 

 



 
 

 

 

• Den tidligere skolebestyrelse opfordrer 
den nye bestyrelse til at drøfte hvordan 
alle forældre inddrages i skolens liv i et 
selvstændigt princip 

 

 

Sag nr. 11 
Eventuelt 
 

 
- Hjemmesiden skal opdateres og skolen er i 

gang med dette.  

Sag nr. 12 
Personsager 

-  


